

**Sona Tajiryan présente : les
diamantaires arméniens mercredi
2 juin 2021**



INDIAN DIAMONDS FOR MEDITERRANEAN
CORAL: A GLOBAL ARMENIAN FAMILY
FIRM OF GEM MERCHANTS AT THE
CROSSROADS OF CARAVAN AND
MARITIME TRADE (CA. 1670-1730)

Sona Tajiryan, PhD
Postdoctoral Scholar
The Promise Armenian Institute at UCLA

La lettre commerciale sur le dépliant de la fin du XVII^e siècle n'est que l'un des centaines d'autres archives sources présentant des détails sur l'implication des marchands arméniens de la Nouvelle Julfa au début du diamant moderne et le commerce des pierres précieuses. Alors que leur rôle dans le commerce mondial de la soie brute iranienne a été exploré à fond, la littérature sur l'engagement des marchands arméniens dans le le commerce mondial des diamants et des pierres précieuses est presque inexistant. Il y a au moins trois des entreprises familiales les plus célèbres à l'origine à New Julfa, les Minasians, les Scerimians et les Guerak'-Mirmans, étaient activement impliqués dans le commerce des diamants indiens et les pierres précieuses sud-asiatiques, comme les rubis, émeraudes, perles, saphirs et autres. Dans cette conférence, Dr. Tajiryan explorera brièvement l'importance des entreprises familiales dans l'histoire de New Julfa, la principale caravane et maritime route commerciales et circulation mondiale du luxe produits de base aux XVII^e et XVIII^e siècles. À travers le prisme des activités commerciales des agents minasians dans l'échange global de diamants et corail, cette conférence situera New Julfa dans le contexte plus large du commerce asiatique et mondial au début de la période moderne.

The business letter on the flyer from the late seventeenth century is only one of the hundreds of other archival sources showcasing details about the involvement of New Julfan Armenian merchants in the early modern diamond and gem trade. While their role in the global trade of Iranian raw silk has been thoroughly explored, scholarly literature on Armenian merchants' engagement in the

global diamond and gem trade is almost non-existent. At least three of the most famous family firms that originated in New Julfa, the Minasians, the Scerimans and the Guerak'-Mirmans, were actively involved in the trade of Indian diamonds and South Asian gems, such as rubies, emeralds, pearls, sapphires and others. In this talk, Dr. Tajiryan will briefly explore the importance of family firms in New Julfan history, the main caravan and maritime trade routes and the global circulation of luxury commodities in the seventeenth and eighteenth centuries. Through the lens of the commercial activities of the Minasian agents in the global exchange of diamonds and coral, this talk will situate New Julfans in the larger context of early modern Asian and global trade.

Richard Hovannisian Endowed Chair
in Modern Armenian History
INDIAN DIAMONDS FOR MEDITERRANEAN
CORAL: A GLOBAL ARMENIAN FAMILY
FIRM OF GEM MERCHANTS AT THE
CROSSROADS OF CARAVAN AND
MARITIME TRADE (CA. 1670-1730)

Sona Tajiryan, PhD
Postdoctoral Scholar
The Promise Armenian Institute at UCLA

Image: A Business Letter dated 1689 sent from Isfahan

A Business Letter dated 1689 sent from Isfahan to Livorno, "Documenti Armeni,"
Acquisti e Doni, Busta 123,
MS 94 (Archivio di Stato di Firenze)
WEDNESDAY, JUNE 2, 2021
10 AM PDT (1 PM EDT)
ZOOM WEBINAR

REGISTRATION REQUIRED

RSVP